
PROTOKÓŁ NR X/2003 

z sesji Rady Gminy Skąpe  

z dnia 10 września 2003 r. 

 
 Obrady X sesji Rady Gminy Skąpe otworzył Przewodniczący Rady Gminy - 

Mirosław Olczak. Przywitał obecnych radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta Gminy, radcę 

prawnego, p.o. Skarbnika Gminy. 

Stwierdził, Ŝe na stan 15 radnych  obecnych jest 14 i wszystkie podjęte uchwały będą miały 

moc obowiązującą. 

Zapoznał radnych z planowanym porządkiem obrad:  

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Interpelacje i wnioski. 

4. Informacja o realizacji uchwał Rady i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

6. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budŜetu Gminy Skąpe za I półrocze 2003 r. 

7. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

♦ Powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników sądowych; 

♦ Zmiany Uchwały Nr III/21/2002 Rady Gminy Skąpe z dnia 30 grudnia 2002 r. w sprawie 

uchwalenia budŜetu Gminy na rok 2003; 

♦ Przyjęcia wieloletniego programu inwestycyjnego Gminy Skąpe na lata 2003-2005; 

♦ Udzielenia pomocy finansowej powiatowi świebodzińskiemu, 

♦ Powołanie Skarbnika. 

8.   Przyjęcie planu pracy Rady Gminy na II półrocze 2003 r. 

9. Przyjęcie protokołu z IX Sesji Rady Gminy Skąpe. 

10. Zamknięcie obrad. 

Propozycji zmian nie było w związku z tym porządek został przyjęty. 

 

Ad. 3 

W tej części obrad głos zabrali niŜej wymienieni: 

a) Sołtys wsi Węgrzynice - Jolanta Władysiak, zapytała czy Wójt Gminy interweniował 

w sprawie pobocza drogi w Węgrzynicach. 
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b) Radny - Wiesław Uszak, zawnioskował by na łuku drogi przy wjeździe do Skąpego (obok 

Plebani) przeprowadzić prace porządkowe, które poprawią estetykę wsi oraz 

o naprawienie drogi Skąpe - Łąkie (przy przepuście wodnym). 

c) Sołtys  wsi Skąpe - zapytał kto zlecił i kto wykonał zbieranie śmieci  przy drodze Skąpe - 

Cibórz, bowiem śmieci te leŜą do dnia dzisiejszego na poboczu drogi. 

d) Radna - Ewa Romanik, zapytała co z basenem p.poŜ. w Radoszynie, oraz zaproponowała 

wybudowanie wiaty na przystanku w Radoszynie dla dzieci dojeŜdŜających do szkoły 

podstawowej w Chociulach. 

e) Radny - Józef Roszczyk zwrócił się z prośbą, aby przyznane 500 tyś. zł. na drogę do Łąk 

wyegzekwować od Powiatu, wspomniał równieŜ o fakcie braku znaków drogowych  na 

drodze Ołobok - Niesulice, oraz Ŝe do dnia dzisiejszego nie załatwiono sprawy 

śmietników w Łąkach. Poinformował równieŜ, Ŝe dzieci ze Szkoły Podstawowej 

w Niekarzynie  zajęły czołowe miejsce w konkursie matematycznym "Kangur" 

i proponuje w związku z tym o nagrodzenie nauczyciela matematyki tej szkoły. 

f) Radny - Wiesław Uszak zapytał dlaczego Zarząd Dróg Wojewódzkich nie dokonał 

poziomego oznakowania dróg wojewódzkich przebiegających przez teren gminy. 

g) Radny - Alfred KałuŜny zapytał, co z terenem obok boiska w Węgrzynicach, czy będzie 

moŜliwość przejęcia go od Nadleśnictwa, jak wygląda aktualnie sprawa wysypiska śmieci 

w Błoniach oraz jak załatwiono sprawę reklamacji malowania świetlicy wiejskiej w 

Węgrzynicach. 

 

Ad. 4 

Zabierając głos Wójt Gminy Zbigniew Woch zapewnił, Ŝe udzieli odpowiedzi na interpelacje 

w dalszej części posiedzenia natomiast na te, sprawy które wymagają pozyskania informacji z 

zewnątrz odpowie pisemnie. Następnie zapoznał z realizacją uchwał Rady Gminy oraz pracą 

Wójta w okresie międzysesyjnym: 

- Wojewódzki Zarząd Dróg w budŜecie na 2003 rok zaplanował środki na oddroŜenie 

pobocza drogi Skąpe - Sulechów i zadanie to wykonano. Z uzyskanych od dyrekcji 

informacji wynika, Ŝe jeŜeli zostaną pieniądze to WZD wykona jeszcze w tym roku 

a najpóźniej w 2004 r. połoŜenie w całości nowej nawierzchni tej drogi, 

- w okresie  międzysesyjnym Gmina przejęła mienie komunalne - mieszkania od Agencji 

Rolnej Skarbu Państwa, stan techniczny przejętych lokali jest dobry, 

- w wyniku przeprowadzonej podczas wakacji akcji przeniesienia dzieci do szkoły w 

Ołoboku ze szkoły w Chociulach do gminy powróciło 34 dzieci z Radoszyna, które 
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uczęszczają do PSP w Ołoboku i fakt ten będzie skutkował zwiększeniem subwencji 

oświatowej o około 125 tyś. zł., 

- w Gimnazjum w Radoszynie na zalecenie Powiatowej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej 

wymieniono płytki PCV na płytki ceramiczne w  korytarzach oraz klasach starego 

skrzydła szkoły. 

- od września zatrudniono opiekunów (3 osoby) dla dzieci dojeŜdŜających do szkół, 

a środki związane z ich zatrudnieniem pokrywa Powiatowy Urząd Pracy w Świebodzinie. 

- od września na tych samych warunkach zatrudniono dwóch pracowników porządkowych, 

którzy będą dbali o utrzymanie porządku na terenie gminy 

- opracowano dokumentację techniczną na świetlicę w Podłej Górze, 

- wykonano dokumentację i uzyskano pozwolenie na budowę skrzydła kuchennego 

i świetlicy w Gimnazjum w Radoszynie. 

- jest juŜ dokumentacja na sieć wodociągową w Skąpem i wystąpiono  do SAPARDU 

z wnioskiem o dofinansowanie tej inwestycji, 

- otworzono drogę w Skąpem, która w wyniku połoŜenia sieci kanalizacyjnej uległa 

zniszczeniu z uwagi na fakt, iŜ  w tym przypadku nie ma kontynuacji inwestycji  nie 

moŜna włączyć jej do wniosku na sieć wodociągową. O dofinansowanie wystąpi Powiat 

jako właściciel drogi, 

- w ostatnim tygodniu przystąpiono do opracowania dokumentacji na sieć wodociągową 

w Pałcku, która będzie zakończona w II połowie września, 

- odbyło się spotkanie z sołtysami w obecności przedstawiciela Agencji Rolnej, na którym 

odbyło się szkolenie na temat pozyskiwania przez rolników środków finansowych z Unii 

Europejskiej, 

- zorganizowano w miejscowości Ołobok "DoŜynki Gminne 2003" i z tej okazji Wójt 

złoŜył podziękowania organizatorom a w szczególności Mirosławie Tomczyk - sołtys wsi 

Ołobok, radnym - Józefowi Roszczykowi, Robertowi Krychowi oraz członkom OSP z 

Ołoboku i Panu Andrzejowi KałuŜnemu 

 

Ad. 5 

Odpowiadając na zapytania i interpelacje Wójt Gminy Zbigniew Woch w odpowiedzi na 

zapytanie Pana Roszczyka  wyjaśnił,  Ŝe "będzie dochodził" w Powiecie sprawy remontu dróg 

powiatowych przebiegających przez teren gminy. Udzielając odpowiedzi  Panu Uszakowi 

(dot. prac porządkowych przy Plebanii)  wyjaśnił, Ŝe  w budŜecie gminy nie ma pieniędzy na 

zadania związane z estetyką gminy, ale poinformował iŜ zatrudnieni w ramach robót 
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publicznych pracownicy wykonają równieŜ prace porządkowe w Skąpem. Dodał równieŜ,  Ŝe 

droga do Łąk jest drogą naleŜącą do Powiatu, który w chwili obecnej nie ma  pieniędzy na 

usunięcie "przełomów" występujących na tej drodze. Na zapytanie Pana Kwolika (dot. 

sprzątania pobocza drogi),  wyjaśnił Ŝe sprzątania pobocza dokonało Nadleśnictwo 

Świebodzin  a sam osobiście juŜ interweniował o usunięcie worków z pobocza drogi. 

Zapewnił,  Ŝe zwróci się z tą prośbą raz jeszcze, i jeśli nie będzie rezultatów, to gmina 

własnymi siłami posprząta śmieci. Nawiązując do pytań Pani Romanik odpowiedział, Ŝe 

sprawa budowy wiaty dla dzieci czekających na autobus warta jest zastanowienia i 

zrealizowania. W odpowiedzi na pytania Pana KałuŜnego poinformował, Ŝe  miesiąc temu  

podjął działania dotyczące wysypiska śmieci a na dzień dzisiejszy jest ono zamknięte i nie 

moŜna na nim składować jakichkolwiek nieczystości. W sprawie świetlicy wiejskiej wyjaśnił, 

Ŝe stosowne pismo zostało  wysłane do wykonawcy, który  zobowiązał się do poprawienia 

usterek i niedoróbek.  

Po udzieleniu przez Wójta odpowiedzi na interpelacje, na sali zaczęła się dyskusja oraz 

zgłaszanie przez radnych dodatkowych pytań, wniosków, interpelacji.  Głos zabrał 

Przewodniczący Rady Osiedla Cibórz Pan Andrzej Kołakowski, który zakłopotany jest 

faktem, Ŝe w Ciborzu nie ma Ŝadnego pomieszczenia typu świetlicy wiejskiej w którym to 

młodzieŜ zamieszkująca w Ciborzu mogła by się spotykać i organizować róŜnego rodzaju 

zajęcia. Wójt odpowiadając wyjaśnił, Ŝe chcąc uruchomić taką świetlicę musimy zatrudnić 

odpowiednio przygotowanego pracownika. Na dzień dzisiejszy na ten cel Gminna Komisja 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych zobowiązała się wyasygnować 50% 

wynagrodzenia, drugie 50% Wójt będzie starał się pozyskać z Powiatowego Urzędu Pracy. Po 

uzyskaniu środków moŜliwe będzie uruchomienie świetlicy w Klubie Zakładowym w 

Ciborzu. Następnie Pan Uszak poinformował , Ŝe na spotkaniu z Kołem Gospodyń Wiejskich 

w Skąpem padła propozycja remontu sali w Skąpem oraz zapytał co dalej w tej sprawie. Wójt 

Gminy przypomniał, Ŝe w lutym 2003 roku na podobnym spotkaniu padła propozycja 

zainstalowania ogrzewania sali. Udzielił informacji, Ŝe koszt tego zadania wyniesie około 

8.000,00 zł i naleŜy to uzgodnić z sołtysem, a  jeŜeli sołectwo wyasygnuje część środków, to 

Wójt dołoŜy resztę - na tym sprawa stanęła. Pan Uszak kontynuując temat przypomniał, Ŝe 

uprzedni Wójt Gminy Skąpe zapewniał, Ŝe środki na remont będą z dzierŜawy za maszt 

przekaźnikowy, dziwi się, Ŝe środków tych nie ma. 

Podsumowując dyskusję Wójt Gminy Zbigniew Woch stwierdził, iŜ w miejscowości Skąpe 

w ubiegłym roku przeprowadzono duŜą inwestycję kanalizacyjną a w tym roku będzie druga 

tj. budowa sieci wodociągowej i dlatego teŜ naleŜy bardzo wnikliwie rozwaŜyć potrzebę 
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poszczególnych zadań i w pierwszej kolejności wykonywać te, które są najwaŜniejsze. Radny 

Pan Uszak w dalszym ciągu prosi o podanie jakie środki na remont sali przeznaczy Rada 

Sołecka a jakie Gmina. Ustosunkowując się do wystąpienia radnego Wójt Gminy stwierdził, 

Ŝe na dzień dzisiejszy nie ma wolnych środków, ale wierzy w moŜliwość pozyskania środków 

z Unii Europejskiej, które będą wspierały te inicjatywy. Pozyskane środki według jego opinii 

będą wynosić jak stosunek 1:5 i będzie je moŜna uzyskać po wstąpieniu do Unii tj. od maja 

2004 roku. Radny Alfred KałuŜny zauwaŜa, Ŝe zbliŜa się 15 września i w tym dniu upływa 

termin płatności podatków a z uwagi na suszę, która dotknęła naszą Gminę rolnicy nie mają z 

czego zapłacić,  zapytał takŜe Wójta jak będą rozpatrywane wnioski rolników o umorzenie 

podatku? W odpowiedzi Wójt Gminy poinformował, Ŝe w dniu wczorajszym był na spotkaniu 

z Wojewodą Lubuskim na którym były poruszane te tematy. JednakŜe w tej sprawie nie ma 

jeszcze nic konkretnego ustalonego i Wojewoda czeka na decyzję władz centralnych. Mówi, 

Ŝe będzie udzielał moŜliwej pomocy ale w stosunku tylko i wyłącznie do osób utrzymujących 

się wyłącznie z rolnictwa i mających dzieci na utrzymaniu. Oczekuje  na wnioski rolników i 

po stwierdzeniu skali problemu będzie podejmował stosowne decyzje. W dalszej części 

dyskusji radny Józef Roszczyk wnioskował o ujecie w budŜecie Gminy budowę świetlicy w 

m. Łąkie oraz remont przez Powiat drogi Skąpe-Łąkie. Odpowiadając na wystąpienie radnego 

Wójt Gminy Zbigniew Woch poinformował, Ŝe z czterech złoŜonych przez Powiat wniosków, 

dwa dotyczą naszej Gminy i z tego faktu jest bardzo zadowolony oraz zobowiązał się, iŜ 

dołoŜy wszelkich starań dotyczących przeprowadzenia remontu drogi Skąpe-Łąkie. 

 

Ad. 6 

Wójt Gminy Zbigniew Woch przypomniał, Ŝe informacja o realizacji budŜetu za I półrocze 

2003 roku była omawiana na posiedzeniach wszystkich Stałych Komisji Rady Gminy stąd teŜ 

nie widzi powodów do jej szczegółowego  omawiania. Odniósł się tylko do niektórych 

dziedzin . Stwierdził, Ŝe środki na utrzymanie Urzędu Gminy w porównaniu do 

analogicznego okresu 2002 r. wyraźnie zmniejszyły się, widać oszczędność. Pieniądze 

wydatkowane są tylko na niezbędne potrzeby. Zwrócił uwagę, iŜ naleŜy zwiększyć 

w budŜecie środki na utrzymanie Rady Gminy a w szczególności na diety bowiem przyjęty 

plan był zaniŜony. W dziale - Oświata po bardzo dokładnym przeanalizowaniu okazało się, Ŝe 

nie wystarcza środków na działalność pozapłacową placówek oświatowych. Powodem tego 

był fakt, iŜ na początku roku ze środków przeznaczonych na 2003 rok zostały zapłacone 

zobowiązania za 2002 rok,  które wynosiły około 136.000 zł. Dlatego teŜ naleŜy zwiększyć 

dla poszczególnych jednostek oświatowych środki finansowe o kwoty zapłaconych 
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zobowiązań. Sprawę tą będzie omawiał na posiedzeniach Komisji Rady Gminy i po 

uzyskaniu ich opinii zapadnie decyzja. Wójt Gminy chce aby w 2004 rok wejść z moŜliwie 

najmniejszym długiem. 

 

Ad.7 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Mirosław Olczak i poprosił o zgłaszanie kandydatur na 

członków zespołu opiniującego kandydatów na ławników. Z sali podano kandydatury: Panią 

Ewę Romanik, Panią Janinę Piasecką, Pana Zbigniewa Waśko, Pana Józefa Roszczyka, i Pana 

Mirosława Olczaka. Wszyscy kandydaci wyrazili zgodę do pracy w tym zespole. Następnie 

Przewodniczący Rady zapoznał zebranych  z projektami Uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników sądowych. Poprosił 

przewodniczących stałych Komisji Rady Gminy o ich opinie. Wszystkie komisje 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie, uchwała została jednogłośnie przyjęta, 

b) zmiany uchwały Nr III/21/2002 Rady Gminy Skąpe z dnia 30 grudnia 2002 r. w sprawie 

uchwalenia budŜetu gminy na rok 2003. Poprosił przewodniczących Stałych Komisji 

Rady Gminy o ich opinie. Wszystkie komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, uchwała została jednogłośnie 

przyjęta, 

c) przyjęcia wieloletniego programu inwestycyjnego Gminy Skąpe na lata 2003 - 2005, 

Poprosił przewodniczących stałych Komisji Rady Gminy o ich opinie. Wszystkie komisje 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 

głosowanie, uchwała została jednogłośnie przyjęta, 

d) udzielenia pomocy finansowej powiatowi świebodzińskiemu. Poprosił przewodniczących 

stałych Komisji rady Gminy o ich opinie. Wszystkie komisje zaopiniowały projekt 

uchwały pozytywnie. Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie, uchwała 

została jednogłośnie przyjęta, 

e) powołania Skarbnika Gminy - przed przystąpieniem do głosowania Wójt Zbigniew Woch 

zwrócił się do radnych o poparcie przedstawionej kandydatury. Następnie 

przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak poprosił radnych o zadawanie pytań 

kandydatowi na Skarbnika  Gminy. Pan Józef Roszczyk poprosił Panią Małgorzatę 

Bartczak o przybliŜenie swojej osoby. Pani Małgorzata Bartczak zaprezentowała swoją 

dotychczasową  drogę zawodową oraz posiadane kwalifikacje. Więcej pytań nie było. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Olczak podddał projekt uchwały pod głosowanie, po 

którym  projekt jednogłośnie został przyjęty.  

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Olczak poinformował, Ŝe plan pracy Rady Gminy na 

II półrocze 2003 r. został opracowany w oparciu o plany poszczególnych komisji i był 

omawiany na ich posiedzeniu. W związku z  powyŜszym poddał projekt planu pracy pod 

głosowanie. Projekt  został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 9 

Przed przystąpieniem do realizacji tego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał, czy są jakiekolwiek  zastrzeŜenia  do treści protokołu z IX Sesji Rady Gminy Skąpe. 

PoniewaŜ zastrzeŜeń nie było, poddał pod głosowanie treść protokołu - który takŜe został 

przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim zebranym za udział w X Sesji Rady 

Gminy  a następnie wszystkich poŜegnał. Posiedzenie zakończono o godz. 1240. 


